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Protokół nr 47/07/2005 

Z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

w dniu 17 maja 2005 roku o godz. 17.00 

w sali 007 

 Nowego Ratusza w Gdańsku, przy ul. Wały 

Jagiellońskie 1. 
 

 

Obecni: wg załączonych list obecności. 
 

 

Przewodniczący komisji Tomasz Sowiński otworzył posiedzenie i powitał 

przybyłych na posiedzenie komisji gości oraz radnych i zaproponował 

następujący porządek obrad: 
 

I. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 

 

1. zmian w załączniku do uchwały Nr XXIII/689/04 Rady Miasta Gdańska 
z dnia 29 kwietnia 2004r. o przyjęciu Programu Rewitalizacji 
Obszarów Zdegradowanych w Gdańsku – Lokalnego Programu 
Rewitalizacji zmienionym uchwałą Nr XXVIII/919/04 Rady Miasta 
gdańska z dnia 30 września 2004r. – druk Nr 1378, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
2. zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2005-2009 – 

druk Nr 1379, 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
3.  utworzenia w Specjalnym Ośrodku Szkolno - Wychowawczym Nr 2 w 

Gdańsku przy ul. Ks. M. Góreckiego 16 Specjalnej Szkoły 
Przysposabiającej do Pracy dla uczniów z upośledzeniem 
umysłowym w stopniu umiarkowanym, znacznym oraz 
niepełnosprawnościami sprzężonymi- druk Nr 1386, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
4.  przekształcenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego PTSM  

z siedzibą w Gdańsku przy ul. Kartuskiej 245b w filię Szkolnego 
Schroniska Młodzieżowego w Gdańsku przy ul. Grunwaldzkiej 244- 
druk Nr 1387, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
5. przekształcenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego z siedzibą w 

Gdańsku przy ul. Lastadia 41 w  Filię Szkolnego Schroniska 
Młodzieżowego w Gdańsku, ul. Grunwaldzka 244- druk Nr 1388, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
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6. uchylenia w całości uchwały Nr XXXV/1125/05 Rady Miasta Gdańska z 
dnia 17 lutego 2005 r. o zamiarze przekształcenia Międzyszkolnego 
Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku przy  
ul. Grunwaldzkiej 244 w Szkolne Schronisko Młodzieżowe z siedzibą  
w Gdańsku, ul. Grunwaldzka 244- druk Nr 1389, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 
7. nadania Szkole Podstawowej Nr 27 w Gdańsku przy ul. Srebrniki 10, 

imienia Dzieci Zjednoczonej Europy- druk Nr 1390, 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska. 
 
8. powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o 

awans na stopień nauczyciela mianowanego, zatrudnionych w 
placówkach prowadzonych przez Miasto Gdańsk - druk Nr 1395, 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska. 
 

 

II. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 

 

Powyższy porządek obrad komisji przyjęty został jednogłośnie – 5 głosami za. 

 

PUNKT I 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w 

załączniku do uchwały Nr XXIII/689/04 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 kwietnia 2004r. o przyjęciu Programu 
Rewitalizacji Obszarów Zdegradowanych w Gdańsku – 
Lokalnego Programu Rewitalizacji zmienionym uchwałą Nr 
XXVIII/919/04 Rady Miasta gdańska z dnia 30 września 
2004r. – druk Nr 1378, 
 

Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Omówił szczegółowo powyższy projekt uchwały. 

 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie 
zmian w załączniku do uchwały Nr XXIII/689/04 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 kwietnia 2004r. o przyjęciu Programu 
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Rewitalizacji Obszarów Zdegradowanych w Gdańsku – 
Lokalnego Programu Rewitalizacji zmienionym uchwałą Nr 
XXVIII/919/04 Rady Miasta gdańska z dnia 30 września 2004r. – 
druk Nr 1378, 

 

 
 

  Po wnikliwej analizie, Komisja -4 głosami za i 1 głosem 

wstrzymującym się – powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie.  

 
 

 

 2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Inwestycyjnego 

Miasta Gdańska na lata 2005-2009 – druk Nr 1379, 
 

Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Omówił dokładanie projekt uchwały i szczegółowo zadania inwestycyjne w nim 

zawarte. Powiedział również, że przygotowana jest również w ramach zmian w 

WPI autopoprawka do budżetu, która proponuje wprowadzenie zadań do 

budżetu tegorocznego. 

 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 

 

Ryszard Nikiel – członek komisji 
Zapytał o dofinansowanie, jaki miasto ma otrzymać w związku z planowaną 

budową hali sportowej na granicy Gdańska i Sopotu.  

 

Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odpowiedział, że cały czas trwają oczekiwania na decyzję w tej sprawie. 

 

Po krótkiej dyskusji na temat inwestycji związanej z ul. Spacerową, w której 

wziął udział Marek Polaszewski i Elżbieta Grabarek – Bartoszewicz 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie 
zmiany Planu Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2005-2009 – 
druk Nr 1379, 
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  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -2 głosami za i 2 

głosami  wstrzymującymi się– powyższy projekt zaopiniowała 

pozytywnie. 

 
 

 

 

 

3. Projekt uchwały w sprawie utworzenia w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno - Wychowawczym Nr 2 w Gdańsku przy 
ul. Ks. M. Góreckiego 16 Specjalnej Szkoły 
Przysposabiającej do Pracy dla uczniów z upośledzeniem 
umysłowym w stopniu umiarkowanym, znacznym oraz 
niepełnosprawnościami sprzężonymi- druk Nr 1386. 
 
Waldemar Nocny – Zastępca Prezydenta Miasta 

Zreferował projekt uchwały. Powiedział między innymi, że stworzenie tej 

szkoły daje możliwości i szanse dla uczniów z upośledzeniami umysłowymi 

ukończenia jej ze świadectwem. Do tej pory oddziały nie dawały takich szans. 

  

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 

 

Elżbieta Grabarek – Bartoszewicz – wiceprzewodnicząca komisji 
Zapytała, czy to prawda, bo doszły do niej takie wiadomości, że zamierza się 

likwidować tego typu ośrodki? 

 

Regina Białousów – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu 

Powiedziała, że zmieniły się rozporządzenia tzw. placówkowe, jak i to na które 

tak długo edukacja czekała, dot. między innymi burs i powstania różnego 

rodzaju ośrodków, które teraz podlegają pod edukacje, a wcześniej podlegały 

MOPS-owi. Mowa miedzy innymi o młodzieżowych ośrodkach 

resocjalizacyjnych i młodzieżowych ośrodkach wychowawczych. Specjalne 

ośrodki szkolno-wychowawcze, w których znajdują się dzieci niedostosowane 

społecznie, czyli po wyrokach sądowych, muszą być przekształcone w MOS-y. 

Taki ośrodki, rzeczywiście trzeba przekształcić i na pewno o to chodziło radnej 

Grabarek. 
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Teresa Tyl – Prezes ZNP 

Zapytała, czy jest możliwość rozwinięcia tego ośrodka? 

 

Regina Białousów – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu 
Odpowiedziała, że jest to możliwe, ograniczenia związane są tylko i wyłącznie z 

wielkością budynków i warunkami. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, więc przystąpiono do głosowania 

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie 
utworzenia w Specjalnym Ośrodku Szkolno - Wychowawczym Nr 2 
w Gdańsku przy ul. Ks. M. Góreckiego 16 Specjalnej Szkoły 
Przysposabiającej do Pracy dla uczniów z upośledzeniem 
umysłowym w stopniu umiarkowanym, znacznym oraz 
niepełnosprawnościami sprzężonymi- druk Nr 1386, 

  

 

 
 

  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -6 głosami za 

powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie.  
 

 

 

4. Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkolnego 

Schroniska Młodzieżowego PTSM  z siedzibą w Gdańsku 
przy ul. Kartuskiej 245b w filię Szkolnego Schroniska 
Młodzieżowego w Gdańsku przy ul. Grunwaldzkiej 244- 
druk Nr 1387, 
 

5. Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkolnego 

Schroniska Młodzieżowego z siedzibą w Gdańsku przy     
ul. Lastadia 41 w  Filię Szkolnego Schroniska 
Młodzieżowego w Gdańsku, ul. Grunwaldzka 244- druk Nr 
1388, 
 

6. Projekt uchwały w sprawie uchylenia w całości uchwały Nr 

XXXV/1125/05 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 lutego 2005r. 
o zamiarze przekształcenia Międzyszkolnego Ośrodka 
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Kultury Fizycznej w Gdańsku przy ul. Grunwaldzkiej 244 w 
Szkolne Schronisko Młodzieżowe z siedzibą w Gdańsku,  
ul. Grunwaldzka 244- druk Nr 1389 
 
Waldemar Nocny – Zastępca Prezydenta Miasta 

Omówił projekty uchwał. Powiedział, że zgodnie z koncepcją, która 

przyświecała powołaniu Szkolnego Schroniska Młodzieżowego, powinno ono 

posiadać wszystkie schroniska, które znajdują się w Gdańsku w jednym 

zarządzie, by zmniejszyć koszty i lepiej wykorzystać bazę, którą posiadają. Stąd 

propozycja zawarta w drukach 1387 i 1388. 

 

Regina Białousów – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu 
Omówiła również projekt uchwały zawarty w druku 1389. 

Powiedziała między innymi, że Kurator Oświaty miał problem z podjęciem 

decyzji, ponieważ do końca nie wiedział, czy MOKF jest zespołem, czy osobną 

jednostką. W związku z tym, Wydział, zgodnie z sześciomiesięcznym terminem, 

w lutym przygotował uchwałę w sprawie przekształcenia. W międzyczasie 

okazało się, że pan kurator, znajdując dokumenty stwierdził, jak brzmi w 

rozporządzeniu – że MOKF nie może być jako jednostka samodzielna, tylko 

musi być zespołem, złożonym ze schronisk i z tej jednostki tzw. Młodzieżowym 

Ośrodkiem Sportowym, zajmującym się rekreacją młodzieży. W związku z tym, 

w marcu została przegłosowana uchwała o rozdzieleniu tego zespołu na osobno 

schroniska i tę jednostkę. Stąd uchwała o zamiarze przekształcenia stała się 

bezzasadna, ponieważ mówiła tylko o jednej instytucji, która ma być 

przekształcona. 

  

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 

Otworzył dyskusję. 

 

Teresa Tyl – Prezes ZNP 
Zapytała o wyłączoną kulturę fizyczną dzieci i młodzieży. 

 

Regina Białousów – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu 

Odpowiedziała, ze trafi do powołanego ośrodka, a schroniska pozostaną w 

swojej formie. 

 

Waldemar Nocny – Zastępca Prezydenta Miasta 

Dopowiedział, że to nie będzie zespół schronisk, tylko jedno schronisko 

młodzieżowe, które posiada swoje filie.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  
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Przystąpiono do głosowania nad opinią do przedstawionych trzech projektów 

uchwał. 

 

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie 
przekształcenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego PTSM  
z siedzibą w Gdańsku przy ul. Kartuskiej 245b w filię Szkolnego 
Schroniska Młodzieżowego w Gdańsku przy ul. Grunwaldzkiej 244- 
druk Nr 1387, 

 
 

  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -6 głosami za– 

powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie.  

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie  
przekształcenia Szkolnego Schroniska Młodzieżowego z siedzibą w 
Gdańsku przy ul. Lastadia 41 w  Filię Szkolnego Schroniska 
Młodzieżowego w Gdańsku, ul. Grunwaldzka 244- druk Nr 1388, 

  
 

  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -6 głosami za– 

powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie.  

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie  
uchylenia w całości uchwały Nr XXXV/1125/05 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 17 lutego 2005 r. o zamiarze przekształcenia 
Międzyszkolnego Ośrodka Kultury Fizycznej w Gdańsku przy  
ul. Grunwaldzkiej 244 w Szkolne Schronisko Młodzieżowe z siedzibą 
w Gdańsku, ul. Grunwaldzka 244- druk Nr 1389, 

  
 

  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -6 głosami za– 

powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie.  
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7. Projekt uchwały w sprawie nadania Szkole Podstawowej Nr 

27 w Gdańsku przy ul. Srebrniki 10, imienia Dzieci 
Zjednoczonej Europy- druk Nr 1390 
 
Waldemar Nocny – Zastępca Prezydenta Miasta 
Omówił propozycję zawartą w projekcie uchwały. 
 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 

Ryszard Nikiel – członek komisji 

Wyraził swoją opinię na temat nadania tej nazwy szkole. 

 

Również swoją opinię popierającą ten pomysł wyraził przewodniczący komisji 

– Tomasz Sowiński 

 

Więcej głosów nie było. 

Przystąpiono do głosowania 

 

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie  
nadania Szkole Podstawowej Nr 27 w Gdańsku przy ul. Srebrniki 10, 
imienia Dzieci Zjednoczonej Europy- druk Nr 1390, 

 

  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -4 głosami za i 2 

głosami  wstrzymującymi się– powyższy projekt zaopiniowała 

pozytywnie.  
 

 

8. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji 

egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego, zatrudnionych w 
placówkach prowadzonych przez Miasto Gdańsk - druk Nr 
1395. 
 

Regina Białousów – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu 
Zreferowała szczegółowo projekt uchwały. 

 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
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Ryszard Nikiel – Członek komisji 

Zapytał, co w sytuacji, kiedy dyrektor zachoruje? 

Regina Białousów – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu 
Odpowiedziała, że komisja może się odbyć bez dyrektora, musi być 2/3 składu 

komisji. 

 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Wyraził swoja opinię, ponadto powiedział, że jest to bardzo nierozsądne. Jego 

zdaniem, dyrektor placówki nauczyciela, który właśnie otrzymuje stopień, 

powinien służyć radą, opinią, pomocą, a nie tylko tym, co jest napisane…  

 

Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania 

 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu 

17 maja 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie  
zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie powołania 
komisji egzaminacyjnej dla nauczycieli ubiegających się o awans 
na stopień nauczyciela mianowanego, zatrudnionych w placówkach 
prowadzonych przez Miasto Gdańsk - druk Nr 1395, 
  
 

  Po wnikliwej analizie i krótkiej dyskusji, Komisja -6 głosami za– 

powyższy projekt zaopiniowała pozytywnie.  
 

 

 

PUNKT II 

Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
Powiedział o korespondencji, która wpłynęła do komisji. 

Jako pierwsze przedstawił pismo Wydziału Edukacji i Sportu informujące o 

konkursach na stanowiska dyrektorów zrestrukturyzowanych szkół. 

 

Następnie uzasadnił dlaczego i zaproponował, aby komisja skierowała do 

Prezydenta Miasta Gdańska wniosek o następującej treści: 

 

 

„Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska zwraca się z prośba o pełny wykaz 

wszystkich budynków pozyskanych z oświaty z określeniem celu, wartości 

podmiotu, najmującego oraz terminów najmu.  
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Jednocześnie prosimy o określenie wielkości obiektów ( ilość sal, 

infrastruktura, etc.)”. 

 
Przewodniczący Sowiński powiedział również, że rezygnuje z bycia członkiem 

komisji zajmującej się zagospodarowywaniem budynków pozaoświatowych i 

poprosił, aby komisja edukacji wyznaczyła inną osobę do oddelegowania na 

jego miejsce.  

 

Po krótkiej dyskusji na ten temat, 

Komisja edukacji powróciła do tematu stypendium Fahrenheita. 

 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 

Powiedział, że w jego przekonaniu, żadna instytucja publiczna nie ma prawa 

narzucać tak ostrych kryteriów i uchwała nadaje się do zaskarżenia u Rzecznika 

Praw Obywatelskich, bo jest to zbyt ostre ograniczenie możliwości dla 

obywateli…  

Powiedział również między innymi, że trzeba bardzo zastanowić się jeszcze nad 

treścią tej uchwały, zaangażować do tego prawników.  

 

Po krótkiej dyskusji, w której wziął udział pan Waldemar Nocny i Ryszard 

Nikiel, 

Tomasz Sowiński, poinformował, że popiera poprawki, zgłoszone do tego 

projektu uchwały przez klub PiS i poprosił komisję o jej zarekomendowanie we 

wniosku do prezydenta.  

 

Komisja, jednogłośnie – 6 głosami za, zarekomendowała poprawki PiS-u. 

 

 

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 

Zaproponował więc, żeby wystosować do Prezydenta Miasta pismo o 

następującej treści: 

  

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska rekomenduje poprawki do projektu 

uchwały – druk nr 1384, zgłoszone dnia 17.05.2005r. przez klub PiS 

Jednocześnie przedstawia do rozważenia następujące propozycje: 

1. Wykreśla się z uzasadnienia słowo: „doktoranckich”’ 

2. Należy zawęzić krąg osób uprawnionych do uzyskania stypendium, w 

przypadku kiedy nie ma innych osiągnięć ( patrz punkt 3.), do tych, które 

zdały maturę międzynarodową z wynikiem minimum 35 punktów 

3. Dopisuje się czwarty akapit w uzasadnieniu do uchwały, o następującej 

treści:  

„W szczególnie uzasadnionych przypadkach Kapituła może przyznać 

stypendium osobom, nie posiadającym matury międzynarodowej, jeżeli 
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spełniają wszystkie pozostałe kryteria przewidziane w regulaminie (załącznik 

Nr 1 do druku nr 1384) oraz są laureatami olimpiad, konkursów, mistrzostw 

krajowych i międzynarodowych”. 

  

Tomasz Sowiński – Przewodniczący komisji 
W związku z wyczerpaniem tematów do PUNKTU II, zamknął posiedzenie. 

 

 

 

Protokolant 

 

Katarzyna Kosatka 

 

 

       Przewodniczący 

 

 

              Tomasz Sowiński 


